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ACTA DE LA SESSIÓ DEL PLE DE L’AJUNTAMENT  
DE TORROELLA DE MONTGRÍ 

 
 
IDENTIFICACIÓ DE LA SESSIÓ 
 
Núm.: 1/2013 
Caràcter: ordinària 
Data: 10 de gener de 2013 
Convocatòria: primera 
Horari: de les 8 del vespre a ¾ de 9 del vespre 
Lloc: auditori de Can Quintana 
 
 
ASSISTENTS 
 
Sr. Jordi Cordon i Pulido, alcalde (CiU) 
Sra. Sandra Bartomeus i Vicens, primera tinenta d’alcalde (CiU) 
Sra. Sílvia Comas i Batista, segona tinenta d’alcalde (L'EST) 
Sr. Andrés Navarrete i Quirós, tercer tinent d’alcalde (PP) 
Sr. Francesc Puig i Bagué, quart tinent d’alcalde (CiU) 
Sr. Genís Dalmau i Burgués, cinquè tinent d’alcalde (L'EST) 
Sra. Núria Bosch i Gelmà, regidora (CiU) 
Sr. Joan Ramon Aladid i Llanas, regidor (CiU) 
Sra. Sandra Pibernat i Busquets, regidora (L'EST) 
Sr. Josep Maria Rufí i Pagès, regidor (Esquerra-AM) 
Sra. Dolors Bassa i Coll, regidora (Esquerra-AM)  
Sr. Marc Calvet i Martí, regidor (Esquerra-AM) 
Sra. Laia Coll i Aguilera, regidora (Esquerra-AM) 
Sr. Lluís Coll i Torrent, regidor (UPM-PM) 
Sra. Caterina Matas i Mercader (UPM-PM) 
Sr. Narcís Noguer i Daurell, regidor (UPM-PM) 
Sr. Gregori Sarquella i Subirós, regidor (COET) 
Sr. Jordi Estragó i Castelló, interventor accidental 
Sr. Josep Rovira i Jofre, secretari  
 
Comprovat que el quòrum dels assistents compleix allò que estableix l’article 98.c) del Decret 
legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei municipal i de règim 
local de Catalunya, el Sr. alcalde obre la sessió, declarada pública, per tractar els assumptes 
inclosos en l’ordre del dia de la convocatòria: 
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A) Part resolutiva  
 
1. Lectura i aprovació de l’acta de la sessió núm. 13/2012, de 13 de desembre. 

 
2. Aprovar la subsanació d’un error material en l’acord de plenari, de data 7 d’abril de 

2011, referent a l’aprovació definitiva de la cessió gratuïta al Servei Català de la Salut 
d’una part de la finca situada al carrer Eivissa, 34 de l’Estartit, per a la construcció 
del centre d’atenció primària de l’Estartit. Exp. 185/09 (Secretaria). 

 
3. Aprovar provisionalment el “Pla de millora urbana de definició volumètrica de la zona 

F3 de la unitat d’actuació UA 9Ta”. Exp. 802/12 (Secretaria). 
 
4. Donar compte de la Sentència núm. 362/12, dictada pel Jutjat Penal núm. 1 de 

Girona en el marc del procediment abreujat núm. 181/11, instruït per un presumpte 
delicte contra la seguretat vial contra la Sra. J.P.P. Exp. 846/09 (Secretaria). 

 
5. Assumptes urgents. 
 

B) Part de control 
 

6. Donar compte dels decrets de l’Alcaldia i de les regidories delegades del núm. 2717 
al núm. 2923, corresponents al període comprès entre el 16 de novembre de 2012 i 
el 14 de desembre de 2012. 

 
7. Precs i preguntes. 
 

 
DESENVOLUPAMENT DE LA SESSIÓ 
 
A) PART RESOLUTIVA  
 
1. LECTURA I APROVACIÓ DE L’ACTA DE LA SESSIÓ NÚM. 13/2012, DE 13 DE DESEMBRE 
 
D’acord amb el que disposa l’article 91.1 del Reglament d’organització, funcionament i règim 
jurídic de les entitats locals (ROF), aprovat pel Reial decret 2568/1986, de 28 de novembre, el 
Sr. alcalde cedeix la paraula al secretari, qui pregunta si algun membre de la Corporació ha de 
formular alguna observació a l’acta de la sessió que s’ha distribuït amb la convocatòria. Ningú 
objecta res. 
 
Sotmesa a votació l’acta de la sessió núm. 13/2012, de 13 de desembre, s’aprova per 
unanimitat. 
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2. APROVAR LA SUBSANACIÓ D’UN ERROR MATERIAL EN L’ACORD DE PLENARI, DE DATA 
7 D’ABRIL DE 2011, REFERENT A L’APROVACIÓ DEFINITIVA DE LA CESSIÓ GRATUÏTA AL 
SERVEI CATALÀ DE LA SALUT D’UNA PART DE LA FINCA SITUADA AL CARRER EIVISSA, 34 
DE L’ESTARTIT, PER A LA CONSTRUCCIÓ DEL CENTRE D’ATENCIÓ PRIMÀRIA DE 
L’ESTARTIT. EXP. 185/09 (SECRETARIA) 
 
A petició del Sr. alcalde, el secretari llegeix el dictamen de la Comissió Informativa 
d’Administració i Comunicació de 3 de gener de 2013, el qual es transcriu íntegrament a 
continuació: 
 
«Vist que el Ple municipal, en la sessió de 7 d’abril de 2011, va aprovar, entre d’altres, la cessió 
gratuïta al Servei Català de la Salut d’una part de la finca situada al carrer Eivissa, 34, de 
l’Estartit, per a la construcció del centre d’atenció primària de l’Estartit (exp. núm. 185/09). 
 
Vist que el punt 1r de l’acord determinava que: 
 

“1r. Aprovar definitivament la cessió gratuïta a favor del Servei Català de la Salut del 
domini d’una part de la finca inscrita a l’inventari de béns com a bé patrimonial i que es 
descriu registralment com segueix:  
 
“Rústega avui urbana. Peça de terra situada al carrer Eivissa, número 34, de l’Estartit, 
terme municipal de Torroella de Montgrí, de cabuda, després de practicar-se 
segregacions, quatre mil dos-cents dinou metres, trenta decímetres quadrats, avui en 
virtut de recent mesura dos mil cinc-cents tres metres (2.503,00 m2). 
 
Afronta: a l’est, amb carrer Guillem de Montgrí; al sud, amb el carrer Eivissa; a l’oest, 
amb carrer Montgó, i al nord, amb finques particulars”.  
 
Inscripció: figura inscrita a nom de l’Ajuntament de Torroella de Montgrí, en el Registre 
de la Propietat de la Bisbal d’Empordà, al tom 3261, llibre 488 de Torroella de Montgrí, 
foli 101, finca 6.538, inscripció 3a”. 
 
La seva referència cadastral és: 6358217EG1565N0001DY. 
 
D’aquesta finca se cedeix la part següent, que se segrega de la finca matriu, per 
destinar-la a equipaments sanitaris (Esa): 
 
Situació:  c. Eivissa, 34-36 i c. Montgó, 30-32. L’Estartit. 
Límits:  N-O:    parcel·les privades i edificades. 
        S-O: carrer Montgó. 
   S-E: carrer Eivissa. 
   N-E: parcel·la d’equipaments docents i sanitaris. 
Superfície:  1.000 m2  
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Edificacions:  no conté cap edificació. 
 
La resta de la finca, que es destinarà a equipaments docents, sanitaris i socioculturals 
(Edo/Esa/Esc), queda amb la descripció següent: 
Situació:  c. Eivissa, 30-32 i c. Guillem de Montgrí, 27-29. L’Estartit. 
Límits:  N-O:    parcel·les privades i edificades. 
        S-O: parcel·la d’equipaments sanitaris. 
   S-E: carrer Eivissa. 
   N-E: carrer Guillem de Montgrí. 
Superfície:  1.348 m2  
Edificacions:  no conté cap edificació”. 

 
Vist que el Servei Català de la Salut ha detectat un error de transcripció en la descripció que es 
duia a terme de la finca matriu: 
 
“Rústega avui urbana. Peça de terra situada al carrer Eivissa, número 34, de l’Estartit, terme 
municipal de Torroella de Montgrí, de cabuda, després de practicar-se segregacions, quatre mil 
dos-cents dinou metres, trenta decímetres quadrats, avui en virtut de recent mesura dos mil 
cinc-cents tres metres (2.503,00 m2). 
 
Afronta: a l’est, amb carrer Guillem de Montgrí; al sud, amb el carrer Eivissa; a l’oest, amb 
carrer Montgó, i al nord, amb finques particulars”.  
 
Vist que la descripció correcta de la finca matriu ha de ser: 
 
“Rústega avui urbana. Peça de terra situada al carrer Eivissa, número 34, de l’Estartit, terme 
municipal de Torroella de Montgrí, de cabuda, després de practicar-se segregacions, quatre mil 
dos-cents dinou metres, trenta decímetres quadrats, avui en virtut de recent mesura dos mil 
tres-cents quaranta-vuit metres quadrats (2.348,00 m2). 
 
Afronta: a l’est, amb carrer Guillem de Montgrí; al sud, amb el carrer Eivissa; a l’oest, amb 
carrer Montgó, i al nord, amb finques particulars”.  
 
Atès que l’article 105.2 de la Llei estatal 30/1992, de 26 de novembre, de règim jurídic de les 
administracions públiques i del procediment administratiu comú determina que “Així mateix, les 
administracions públiques poden rectificar en qualsevol moment, d’ofici o a instància dels 
interessats, els errors materials, de fet o aritmètics existents en els seus actes”. 
 
Per tot això exposat, aquesta Comissió proposa al Ple l’adopció del següent acord:  
 
1r. Aprovar la subsanació de l’error material en l’acord de plenari, de data 7 d’abril de 2011, 
referent a l’aprovació definitiva de la cessió gratuïta al Servei Català de la Salut d’una part de la 
finca situada al carrer Eivissa, 34, de l’Estartit, per a la construcció del centre d’atenció primària 
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de l’Estartit (exp. núm. 185/09), amb la qual cosa el punt 1r del referit acord d’aprovació 
definitiu de la cessió gratuïta al Servei Català de la Salut queda redactat de la següent manera: 
 

“1r. Aprovar definitivament la cessió gratuïta a favor del Servei Català de la Salut del 
domini d’una part de la finca inscrita a l’inventari de béns com a bé patrimonial i que es 
descriu registralment com segueix:  
 
“Rústega avui urbana. Peça de terra situada al carrer Eivissa, número 34, de l’Estartit, 
terme municipal de Torroella de Montgrí, de cabuda, després de practicar-se 
segregacions, quatre mil dos-cents dinou metres, trenta decímetres quadrats, avui en 
virtut de recent mesura dos mil tres-cents quaranta-vuit metres quadrats (2.348,00 
m2). 
 
Afronta: a l’est, amb carrer Guillem de Montgrí; al sud, amb el carrer Eivissa; a l’oest, 
amb carrer Montgó, i al nord, amb finques particulars”.  
 
Inscripció: figura inscrita a nom de l’Ajuntament de Torroella de Montgrí, en el Registre 
de la Propietat de la Bisbal d’Empordà, al tom 3261, llibre 488 de Torroella de Montgrí, 
foli 101, finca 6.538, inscripció 3a”. 
 
La seva referència cadastral és: 6358217EG1565N0001DY. 
 
D’aquesta finca se cedeix la part següent, que se segrega de la finca matriu, per 
destinar-la a equipaments sanitaris (Esa): 
 
Situació:  c. Eivissa, 34-36 i c. Montgó, 30-32. L’Estartit. 
Límits:  N-O:    parcel·les privades i edificades. 
        S-O: carrer Montgó. 
   S-E: carrer Eivissa. 
   N-E: parcel·la d’equipaments docents i sanitaris. 
Superfície:  1.000 m2  
Edificacions:  no conté cap edificació. 
 
La resta de la finca, que es destinarà a equipaments docents, sanitaris i socioculturals 
(Edo/Esa/Esc), queda amb la descripció següent: 
Situació:  c. Eivissa, 30-32 i c. Guillem de Montgrí, 27-29. L’Estartit. 
Límits:  N-O:    parcel·les privades i edificades. 
        S-O: parcel·la d’equipaments sanitaris. 
   S-E: carrer Eivissa. 
   N-E: carrer Guillem de Montgrí. 
Superfície:  1.348 m2  
Edificacions:  no conté cap edificació”. 
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2n. Comunicar aquest acord al Servei Català de la Salut». 
 
El Sr. alcalde cedeix la paraula al Sr. Rufí, qui exposa que estan d’acord amb aquest punt però 
voldria aprofitar per saber més de l’estat del projecte. Comenta que aquest tema va néixer l’any 
2008 amb la compra, per part de l’Ajuntament, de la finca del carrer Eivissa de 2.348 m2, 
propietat de l’Hospital Asil de Pobres i Malalts, i que va tenir un cost d’1.300.000 euros. Fa 
avinent que, en el Ple de 4 de novembre de 2009, es va iniciar una modificació puntual del Pla 
General per a tota la zona d’equipaments de l’Estartit per part de l’Equip de Govern (UPM i 
Esquerra), on s’ordenava l’escola Portitxol, la sala polivalent, la futura escola bressol, el futur 
CAP i la plaça Jacques Cousteau, per tal de disposar d’una important zona d’equipaments que 
l’Estartit necessita. Afirma que intentaven liderar una visió estratègica i global, donada la manca 
d’iniciativa del LEI en aquell moment i el desinterès de CiU, donat que el cap del LEI no va ser 
present en aquell Ple i el Sr. Dalmau es va abstenir. 
 
Exposa que el 3 de febrer de 2011 es va fer l’aprovació inicial de la cessió gratuïta al Servei 
Català de la Salut d’una finca de 1.000 m2, mentre que la resta quedava per a equipaments 
docents, sanitaris o socioculturals i s’iniciava la redacció del projecte d’escola bressol i altres 
equipaments. Afirma que d’això ja en fa 2 anys i veu que encara s’estan subsanant petites 
deficiències. Considera que l’Estartit necessita disposar de serveis sanitaris importants. Recorda 
que la sanitat i l’educació són pilars bàsics de la societat i no entèn aquest impàs de 2 anys 
sense avançar, fet que considera que es deu al desinterès de l’Equip de Govern per a aquest 
tema. També afirma que ho entenen menys quan s’estan parlant d’altres equipaments de salut 
per a la gent gran. Li demana al Sr. alcalde quan s’executarà aquest projecte, si s’ha aconseguit 
que tingui una complementarietat urbanística i estètica amb l’escola bressol i amb quin 
calendari es treballa, donat que cal que es tiri endavant per a què l’Estartit tingui els 
equipaments que es mereix. 
 
El Sr. alcalde li agraieix el resum perquè molts dels presents, en aquella època, no eren 
regidors/es i, per tant, no pot opinar de com va anar la sessió del plenari. Es mostra en 
desacord en les seves paraules relatives al fet que s’han obviat projectes que ja estaven en 
marxa, donat que sap perfectament que s’ha mantingut més d’una reunió amb el Departament 
de Salut, per temes com si es tancava el CAP de l’Estartit... Exposa que el Departament ja ha 
adjudicat la redacció del projecte del CAP i el tema va avançant. Comenta que ara cal subsanar 
aquest error i anar a signar la cessió dels terrenys per a què estigui tot a punt per a dur a terme 
les obres per part del Departament, tot i que desconeix en quin moment ho tirarà endavant, 
donat que no és una inversió que correspongui a l’Ajuntament. 
 
La Sra. Bartomeus recorda que la competència per a la construcció del CAP és del Departament 
de Salut, qui marcarà el calendari de construcció de l’equipament. Afirma que van tenir una 
reunió amb els tècnics de GISA, que és qui redactarà el projecte constructiu. Exposa que encara 
no està redactat però que els van presentar ja un seguit de plànols amb la distribució de 
l’edifici, tot i que no està a nivell d’avantprojecte. Quant al tema de l’estètica amb l’altre edifici, 



 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Ple 1/2013, de 10 de gener de 2013 
 

7 

 

afirma que es tindrà en compte a partir del moment que presentin aquest avantprojecte. El Sr. 
alcalde afegeix que buscaran l’homogeneïtat de l’edifici del CAP amb l’edifici de l’escola bressol.  
 
La Sra. Pibernat comenta que, després de les converses amb GISA, el que va quedar clar és el 
temps durant el qual no es faria res, per la qual cosa els van comentar que no es durien a 
terme noves converses fins que la situació millorés. Fa avinent que aquests plànols van ser 
presentats a la gent que treballa al CAP per a què, com a usuaris de la instal.lació, donessin la 
seva opinió. Les observacions que van dur a terme van ser comunicades a GISA per a què les 
tinguessin en compte a l’hora de redactar el projecte. Afirma que, efectivament, s’ha anat 
treballant en aquest tema però que es depèn de la situació financera de la Generalitat per tirar 
endavant l’obra. 
 
El Sr. Rufí afirma que tot això va ser fruit del consens de l’Ajuntament amb la Generalitat i que 
l’Ajuntament va complir les seves obligacions de fer la planificació urbanística de tot l’entorn i fer 
la cessió de la finca. Afirma que tot i el tema de la crisi, cal tenir tots els projectes a punt i que 
estiguin a sobre del piló, per la qual cosa caldria que l’Equip de Govern pressionés la Generalitat 
en aquest sentit per quan es puguin dur a terme inversions. Considera que equipaments públics 
com aquest no poden quedar endarrerits respecte projectes que l’Equip de Govern posa sobre la 
taula i no entenen cap a on van. Considera que s’està parlant d’educació pública i d’assistència 
primària pública i que l’Ajuntament hi ha de destinar els esforços màxims. Fa avinent que, si en 
2 anys, l’únic que s’ha aconseguit és una subsanació de metres, es va malament. 
 
Finalitzat el debat, el dictamen se sotmet a votació i s’aprova per unanimitat. 
 
 
3. APROVAR PROVISIONALMENT EL “PLA DE MILLORA URBANA DE DEFINICIÓ 
VOLUMÈTRICA DE LA ZONA F3 DE LA UNITAT D’ACTUACIÓ UA9Ta”. EXP. 802/12 
(SECRETARIA) 
 
A petició del Sr. alcalde, el secretari llegeix el dictamen de la Comissió Informativa de Territori 
de 3 de gener de 2013, el qual es transcriu íntegrament a continuació: 
 
«Vist el Pla de millora urbana de definició volumètrica de la Zona F3 de la unitat d’actuació 
UA9Ta, de data setembre de 2012, promogut per Finques Murga SL i redactat pels arquitectes 
Sr. Sebastià Figuerola i Clavaguera, i Sr. Joaquim Murias i Dalmau. 
 
Vist que la Junta de Govern Local, en la sessió ordinària de 31 d’octubre de 2012, per  
delegació de l’Alcaldia (Decret núm. 2500/2012, de 24 d’octubre), va aprovar inicialment el Pla 
de millora urbana de definició volumètrica de la Zona F3 de la unitat d’actuació UA9Ta, de data 
setembre de 2012, promogut per Finques Murga SL i redactat pels arquitectes Sr. Sebastià 
Figuerola i Clavaguera, i Sr. Joaquim Murias i Dalmau. 
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Vist que l’expedient s’ha sotmès a informació pública per un termini d’un mes, mitjançant la 
publicació d’un anunci al BOP de Girona núm. 219, de 15 de novembre de 2012, al diari El 
Punt de 15 de novembre de 2012, al tauler d’edictes de la corporació i a la web municipal 
www.torroella-estartit.cat. 
 
Vist que durant aquest termini no s’hi ha presentat cap al·legació ni reclamació al Registre 
General de l’Ajuntament. 
 
Atès el que disposa la legislació següent: 
 
- Art. 31.3, 43, 44, 55, 57.4, 58.5, 60.7, 70, 78, 80, 81, 82.2, 87, 93, 101, 102, 116.4, 

118.5, 120.1,195, disposició addicional 2a.1 i disposició transitòria 3a.3 del Decret 
legislatiu 1/2010, de 3 d’agost, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei d’urbanisme de 
Catalunya (TRLU), modificat per la Llei 3/2012. 

- Art. 31, 34, 35.2, 37 a 40, 66, 68, 73, 77, 90, 91, 93.8, 100.1, 110.3, 114 i disposicions 
transitòries 1a, 5a i 9a del Decret 305/2006, de 18 de juliol, pel qual s’aprova el Reglament 
de la Llei d’urbanisme de Catalunya (RLU), sempre i quan no s’oposin, no contradiguin ni 
resultin incompatibles amb el TRLU. 

- Art. 21.1.j) i 22.2.c) de la Llei estatal 7/1985, de 2 d’abril, reguladora de les bases de règim 
local (LRBRL). 

- Art. 52.2.c) i 53.1.s) del Decret legislatiu 2/2003, de 28 d'abril, pel qual s'aprova el Text 
refós de la Llei municipal i de règim local de Catalunya (TRLMRLC). 

- Pla general municipal d’ordenació de Torroella de Montgrí, aprovat definitivament per la 
Comissió Territorial d’Urbanisme de Girona en data 4 d’abril de 2001 i Text refós aprovat per 
la Comissió Territorial d’Urbanisme de Girona en data 5 d’abril de 2002, i publicat al BOP de 
Girona núm. 108, de 5 de juny de 2002 i al DOGC núm. 3654, de data 11 de juny de 2002, 
conjuntament amb la modificació puntual del Pla d’ordenació urbanística municipal d’aquest 
àmbit, aprovada definitivament per la Comissió Territorial d’Urbanisme de Girona de data 29 
de setembre de 2005. 

- La resta de normativa sectorial aplicable. 
 
Per tot això exposat, aquesta Comissió proposa al Ple l’adopció del següent acord: 
 
1r. Aprovar provisionalment el Pla de millora urbana de definició volumètrica de la Zona F3 de la 
unitat d’actuació UA9Ta, de data setembre de 2012, promogut per Finques Murga SL i redactat 
pels arquitectes Sr. Sebastià Figuerola i Clavaguera, i Sr. Joaquim Murias i Dalmau. 
 
2n. Notificar individualment aquest acord a totes les persones propietàries dels terrenys 
compresos en l’àmbit afectat per aquest pla de millora urbana. 
 
3r. Remetre dos exemplars del pla esmentat i una còpia de l’expedient administratiu, 
degudament legalitzats, a la Comissió Territorial d’Urbanisme de Girona per a la seva aprovació 
definitiva». 
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El Sr. alcalde cedeix la paraula al Sr. Rufí, qui exposa que es tracta d’un tema tècnic i demana a 
la regidora d’Urbanisme com quedarà el camí de les Dunes, des del carrer Santa Caterina fins al 
Forn de la Calç, un espai que ara canviarà una mica per la circulació de vehicles i que el Pla 
General defineix per a vianants.  
 
La Sra. Bartomeus confirma que és un tram per a vianants i que esperaran que s’acabin les 
obres de la unitat d’actuació per reorganitzar la circulació a la zona. Afirma que el camí de les 
Dunes serà per a vianants. 
 
El Sr. Rufí demana si, acabades les obres, el desnivell dels “Hermanos” fins al camí de les 
Dunes se superarà amb escales, a la qual cosa la Sra. Bartomeus respon afirmativament i 
recorda que també caldrà reorganitzar el trànsit.  
 
Finalitzat el debat, el dictamen se sotmet a votació i s’aprova per unanimitat. 
 
 
4. DONAR COMPTE DE LA SENTÈNCIA NÚM. 362/12, DICTADA PEL JUTJAT PENAL NÚM. 1 
DE GIRONA EN EL MARC DEL PROCEDIMENT ABREUJAT NÚM. 181/11, INSTRUÏT PER UN 
PRESUMPTE DELICTE CONTRA LA SEGURETAT VIAL CONTRA LA SRA. J.P.P. EXP. 846/09 
(SECRETARIA) 
 
El secretari dóna compte de la Sentència núm. 362/2012, de 3 de desembre, del Jutjat Penal 
núm. 1 de Girona, la qual obliga la Sra. J.P.P. a indemnitzar l’Ajuntament de Torroella de 
Montgrí en la quantitat de 2.028,67 € en concepte de responsabilitat civil arran dels 
desperfectes produïts pel xoc del vehicle que conduïa amb una columna de llum de la C31. 
 
El Ple se’n dóna per assabentat. 
 
 
5. ASSUMPTES URGENTS 
 
No n’hi ha. 
 
 
B) PART DE CONTROL 
 
6. DONAR COMPTE DELS DECRETS DE L’ALCALDIA I DE LES REGIDORIES DELEGADES 
DEL NÚM. 2717 AL NÚM. 2923, CORRESPONENTS AL PERÍODE COMPRÈS ENTRE EL 16 
DE NOVEMBRE DE 2012 I EL 14 DE DESEMBRE DE 2012 
 
De conformitat amb el que estableix l’article 42 del Reial decret 2568/1986, de 28 de 
novembre, pel qual s’aprova el Reglament d’organització, funcionament i règim jurídic de les 
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entitats locals (ROF), el Sr. alcalde exposa als membres del Ple que han tingut a la seva 
disposició les resolucions que ha adoptat i les resolucions dictades per les regidories delegades 
núm. 2717 al núm. 2923, corresponents al període comprès entre el 16 de novembre de 2012 
i el 14 de desembre de 2012, per tal que els regidors coneguin el desenvolupament de 
l’administració municipal als efectes del control i fiscalització dels òrgans de govern previstos en 
l’article 22.2.a) de la Llei estatal 7/1985, de 2 d’abril, reguladora de les bases del règim local 
(LRBRL). 
 
En relació amb aquestes tasques de control i fiscalització del govern municipal, es deixa 
constància que els portaveus dels diversos grups del consistori que no formen part del govern 
municipal han anat rebent les actes de les Juntes de Govern Local, motiu pel qual no es 
relacionen els acords adoptats en aquesta part de control del Plenari. 
 
Ningú objecta res i el Ple se’n dóna per assabentat. 
 
 
7. PRECS I PREGUNTES 
 
El Sr. alcalde cedeix la paraula al Sr. Sarquella, qui felicita el regidor corresponent per haver tret 
l’arbre de davant de Correus i arreglar la vorera del carrer Figueres, donat que era una petició 
que havien fet i demana que es continuï en aquesta línia d’escoltar les propostes de COET i 
actuar al cap de poc. També felicita el Sr. alcalde després d’haver respost un parell d’instàncies 
després d’11 mesos, i espera que això no es faci amb tothom. Li recorda que encara hi ha 
instàncies pendents de respondre des de fa més temps. També comenta que, a l’altre costat de 
l’arbre que s’ha tret del carrer Figueres, n’hi ha un de tombat que s’hauria de mirar. Recorda a 
la Sra. Bartomeus que, en anteriors plens, van comentar el tema del terreny de la part alta del 
carrer Sant Agustí (fins i tot una veïna es va queixar en el Ple), i el terreny continua igual, per la 
qual cosa voldria saber com està el tema perquè segueix tot igual de malmès. També comenta 
que ha tingut coneixement que ha deixat de treballar a l’Ajuntament la Sra. A. P. i voldria saber 
a què és degut.  
 
També fa avinent que, des de fa unes setmanes, diverses empreses estan col·locant publicitat 
als vidres dels vehicles de l’aparcament de la plaça Lledoner. Creu que és una activitat 
prohibida, però indica que l’aparcament queda brut i no es neteja. Demana que es controli 
perquè és una imatge que es dóna del poble. Recorda que l’anterior delegació d’atribucions del 
Ple passat a la Junta de Govern ha donat els seus fruits perquè a l’anterior Junta es van aprovar 
molt més punts dels que estan acostumats. Demana que continuïn així, però que no vagi en 
detriment del Ple que, com el d’avui, només hi ha 3 punts. Per acabar demana que es redueixin 
els sous dels tècnics que passen dels 50.000 euros i, sobretot, la reducció dels sous dels 
polítics per no obtenir resultats.  
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El Sr. Coll demana una reunió amb la regidora d’Ensenyament per valorar el sistema de les llars 
d’infants de Torroella i l’Estartit, a fi i efecte de poder conèixer les inscripcions de 2011, 2012 i 
2013. 
 
La Sra. Coll exposa que vol plantejar un parell de qüestions. Així, en relació a l’Arxiu Parroquial, 
fa avinent que fa poc més d’un any, el Bisbat de Girona es va emportar discretament tot l’arxiu 
de la Parròquia de Sant Genís a l’Arxiu Diocesà de Girona, trencant-se, així, un pacte no escrit 
que havien defensat tots els rectors i les successives juntes parroquials, que, fins llavors, havia 
fet possible que l’arxiu no es mogués de lloc, tot i les demandes del Bisbat. Afirma que, des 
d’ERC, tenien el convenciment que la construcció del nou Arxiu Municipal, al carrer Hospital, 
ajudaria que tota aquesta documentació no marxés de la vila després de tants de segles. 
Constata que cal tenir en compte que la documentació és única, des del segle XV fins al XIX, en 
què es crea el Registre Civil, pel que fa a naixements, defuncions i altra documentació 
fonamental per conèixer el pols de Torroella durant segles. Creu que s’ha perdut una gran 
oportunitat de conservar aquest valuós patrimoni. Demana a l’Equip de Govern si s’ha posat en 
contacte amb el Bisbat; si sap quan estarà catalogada la documentació; i si es podrà tenir a 
l’Arxiu Municipal una còpia digitalitzada per als estudiants i investigadors locals. 
 
Un segon aspecte que vol tractar la Sra. Coll és el tema del pessebre al Museu de la 
Mediterrània. Així, fa avinent que, des de fa uns anys, a iniciativa del Museu, es munta el 
pessebre monumental de Can Quintana. Afirma que J. M., pagès de Llabià i conciutadà nostre, 
comparteix amb tots els torroellencs una tradició catalana que va superant any a any. Constata 
que el detall del muntatge i la seva naturalitat només poden ser fruit de les mans d’una persona 
com ell, que estima la terra. Exposa que, els darrers nadals, s’havia optat per una ubicació 
excel·lent a la sala d’exposicions d’art contemporani que es pot visualitzar des de la gran vidriera 
del carrer d’Ullà. Fa avinent que no entenen per què aquest any no ha estat possible i demana 
si és una decisió de l’Equip de Govern o una falta de planificació. En qualsevol cas, afirma, des 
d’Esquerra pensen que aquesta ha de ser la situació del pessebre en els propers anys, donat 
que és la més accessible, la que té més atractiu i la que fa que molts vianants accedeixin al 
pessebre i al conjunt de mostres del Museu en general. 
 
La Sra. Bassa vol comentar el tema de les activitats municipals relacionades amb les festes 
nadalenques. Així, primerament, felicita l’Equip de Govern perquè, per fi, ve al que han estat 
demanant des del grup municipal d'ERC: que l'Espai Ter sigui un espai polivalent on s'hi puguin 
fer festes com la d'aquest cap d'any, amb grups o orquestres de música com la Montecarlo. 
D’aquesta manera, en relació amb aquesta festa, demana quina valoració fa l'Equip de Govern 
de la sonoritat d'aquest dia en l'Espai Ter. També sol·licita quin cost econòmic han tingut per a 
les arques municipals activitats com la del cap d'any, aixi com altres activitats que s'han 
organitzat, com per exemple el caga tió. 
 
El Sr. Calvet, en relació amb la futura estació d’autobusos, exposa que el Ple de Torroella de 
Montgrí va aprovar, el juliol de 2010, una modificació puntual del Pla General per possibilitar 
aquesta futura estació. Fa avinent que també aquell mateix any es va aprovar un protocol 
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d’actució entre l’Ajuntament i la Direcció General de Transports de la Generalitat, on es definia 
la ubicació de l’estació a la carretera de l’Estartit, així com les obligacions de les parts, on la 
Generalitat es comprometia a l’execució de l’obra i a la gestió de l’estació. Afirma que l’estació 
estava projectada i pressupostada per un cost no excessivament car. Constata que, d’això han 
passat dos i anys i mig i no en tenen notícies. Per això demana com està aquest projecte i quins 
terminis es preveuen. Afirma que creuen que aquests projectes d’equipaments d’interès públic 
són els que ha de defensar prioritàriament l’Equip de Govern i no els d’interès privat, aliens fins i 
tot a ciutadans d’aquest municipi. 
 
El Sr. Rufí comenta, en relació amb l’aprovació inicial del Pla especial del Molí del Mig a la Junta 
de Govern de 27 de desembre de 2012, que és legal tramitar-lo en paral·lel a la modificació 
puntual del Pla General corresponent, però considera que primer caldria aclarir petits 
malentesos i possibles transaccions econòmiques derivades de modificacions d’aquest tipus 
que generen plusvàlues molt importants. Demana molta més cura per a temes urbanístics i que 
tinguin més diligència per als equipaments públics que no per a les modificacions del Pla 
General d’interès privat. 
 
El Sr. alcalde comenta al Sr. Sarquella que ha fet peticions d’actuacions a dur a terme i que 
només ha plantejat la pregunta relativa a la Sra. A. P., per la qual cosa li fa avinent que, per al 
pressupost de 2013, i dins la reestructuració de l’àrea de Turisme, calia prendre decisions i ha 
afectat aquesta treballadora i un altre treballador d’una altra àrea, tot i que el Sr. Sarquella no 
ho hagi demanat. Afirma que pren nota de l’arbre del carrer Figueres i que ja actuen pel tema 
de la publicitat als vidres dels cotxes, donat que s’adverteix a les empreses publicitàries de la 
prohibició de dur-ho a terme. A la Sra. Coll li comenta que, en relació amb el tema de l’Arxiu 
Parroquial, no li pot donar una resposta perquè no té constància del tema. Malgrat això, afirma 
que pren nota del tema i li donarà una resposta així que la tingui. Quant a la ubicació del 
pessebre a Can Quintana, considera que la ubicació de l’any anterior era la perfecta però, per 
motius d’una exposició temporal, no s’hi va poder ubicar. Fa avinent que ja han pres nota que, 
per a planificacions futures, sempre hi pugui haver el pessebre a la sala que dóna al carrer 
d’Ullà.  
 
A la regidora Sra. Bassa li agraieix la felicitació per haver fet bé les activitats d’aquest Nadal. 
Valora molt positivament els actes que s’han fet, sobretot el caga tió a la Plaça, que va 
organitzar l’associació Activa’t amb la col·laboració de l’Ajuntament. També valora molt 
positivament els actes del cap d’any que es van fer a l’auditori, a l’Espai Ter, vistos els 
comentaris de la gent que hi va assistir. Reconeix que l’actual sonorització de l’Espai Ter, avui, 
no és bona, tot i que la música es va poder sentir correctament. Exposa que aquests actes van 
ser organitzats per associacions i que, ara mateix, encara no disposa dels números.  
 
Al Sr. Calvet li fa avinent que avui el Grup d’Esquerra volia fer recordatori de tot el que s’havia 
fer anteriorment i que l’actual Equip de Govern no ha fet res, a més de no vetllar pels serveis 
públics. Li fa avinent que sap perfectament que no és així, però exposa que no vol entrar en 
aquest debat. Comenta que l’estació d’autobusos és una obra que ha de fer la Generalitat i que 
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han pressionat molt perquè, si fos possible, la dugués a terme aquest any 2013. Recorda que 
la Generalitat ha fet algunes modificacions al projecte per reduir el cost inicial. Comenta que 
lluiten amb altres 2 municipis de la comarca on també s’ha de fer una estació d’autobusos, 
però fa avinent que estan ben situats perquè s’executi primerament la de Torroella. Constata 
que tenien previst que, a la Fira de Sant Andreu, es pogués mostrar la maqueta del projecte 
però, al no haver-hi aprovat el pressupost de la Generalitat per al 2013, van preferir ser 
prudents i no dur-ho a terme.  
 
La Sra. Bartomeus indica al Sr. Rufí, i a la resta de regidors/es, que poden consultar el Pla 
especial del Molí del Mig a l’Ajuntament, donat que ara està en exposició pública i és el 
moment de fer-hi les observacions corresponents. 
 
El Sr. Rufí exposa que no qüestionen tècnicament el pla especial, sinó la possible transacció 
econòmica posterior. Respecte a l’estació d’autobusos comenta el cost es coneixia i era 
d’1.200.000 euros i que era el projecte més avançat respecte a Palamós i a la Bisbal. Demana 
que es vetlli perquè el projecte estigui sobre la taula, i més havent-hi sintonia amb el Govern de 
la Generalitat. El Sr. alcalde li indica que ja sap que estan vetllant perquè el projecte estigui 
sobre la taula.  
 
El Sr. Rufí exposa, quant a l’Arxiu Parroquial, que ja saben que no és municipal, però, 
històricament, tant els rectors del municipi com l’Ajuntament, havien vetllat perquè l’arxiu no 
marxés. Considera que era indefensable quan no es disposava d’arxiu municipal, fet que ara no 
es produeix (tot i que l’utilitzen com a oficines). Afirma que els agradaria saber, en relació amb 
aquest Arxiu Parroquial que ara deuen estar catalogant, com està el tema. Considera que el 
poble seria mereixedor de tenir tota aquesta documentació de batejos i casaments dels segles 
XV al XIX fins a constituir-se el Registre Civil, i que es pogués consultar digitalment aquesta 
informació donat que, si no, treballs d’estudiants i investigadors locals no es faran. Demana que 
es faci aquesta intervenció amb el Bisbat. El Sr. alcalde li respon que ja ha afirmat que 
desconeix el tema, que farà gestions i els donarà resposta. 
 
El Sr. Sarquella indica que, en relació amb la Sra. A. P., ha dit que era una reestructuració de 
l’Àrea de Turisme. Demana que se’ls faci arribar per escrit en què consisteix aquesta 
reestructuració, a la qual cosa accedeix el Sr. alcalde. 
 
La Sra. Bartomeus aprofita l’avinentesa per convocar els regidors/es a la reunió de l’inventari de 
camins públics el dijous dia 17 a les 9 del matí, on hi assistiran els redactors per presentar-ho. 
 
I no havent-hi cap altre assumpte a tractar, el Sr. alcalde aixeca la sessió, essent ¾ de 9 del 
vespre, i per a constància d’allò que s’hi ha tractat i dels acords presos, estenc aquesta acta 
que signa el Sr. alcalde i la certifico amb la meva signatura. 
 
 
Jordi Cordon i Pulido    En dono fe - Josep Rovira i Jofre 


